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Viorel Marin (ANAMOB): Datele de la INS privind balanta comerciala a României

sunt eronate

Informatiile publicate de Institutul National de Statistica privind balanta comerciala a României sunt

eronate, întrucât INS calculeaza ca fiind exporturi inclusiv marfurile aflate în tranzit prin tara noastra, a

afirmat, luni, Viorel Marin, presedintele Asociatiei Nationale a Industriilor de Morarit si Panificatie

(ANAMOB).

 

"În primul rând, pentru a echilibra balanta comerciala, este necesara o echilibrare statistica. Nu este prima oara

când criticam INS. La un moment dat România figura ca exporta mai mult grâu decât a produs si aceasta tot din

cauza unei erori a INS, care a contorizat la exporturile românesti si toate barjele cu cereale care treceau pe Dunare

în tranzit prin România, ca sa ajunga la Constanta si apoi mai departe. Am vazut afirmatii de genul ca o crima

statistica este mai grava decât o crima umana, pentru ca induce informatii false, atât pentru factorii de decizie, cât

si pentru factorii de piata, iar aici statistica are foarte mult de lucru", a spus el, în conferinta "Mai are România

industrie?", organizata de Coalitia pentru Libertatea Comertului si a Comunicarii.

 

El a aratat ca a purtat discutii pe aceasta tema cu reprezentantii INS, însa fara un rezultat pozitiv.

 

"Exista acolo un fel de bariera nu stiu de ce fel, dar ea se simte ca fiind o bariera. Am ridicat aceasta problema

autoritatilor competente, care sunt principalele victime ale acestor statistici eronate, care la fel au preluat

informatia, dar nu stiu ce au facut mai departe", a mai spus Marin.

 

Potrivit acestuia, este fals ca asocierea în cooperative mari de productie va duce la cresterea exporturilor.

 

"Este o premisa falsa, care poate aduce prejudicii grave economiei noastre în general. Pentru ca degeaba luam

exemple din alte tari, de exemplu Franta, unde industria de morarit este 80% în proprietatea cooperativelor, dar

acestea au ajuns la acest nivel dupa 60-70 de ani de dezvoltare, ori cooperativele românesti sunt cam la nivelul

primilor 5-6 ani de la nivelul celor din Franta. Ele nu au niciun fel de vocatie industriala, niciun fel de expertiza,

management si asa mai departe si a acorda granturi, asa cum se doreste acum, de pâna la 15 milioane de euro

pentru cooperative ca sa dezvolte industria alimentara va avea un dublu efect negativ: nu rezolva rezervele pentru

crearea competitivitatii si, în acelasi timp, daca granturile sunt duse spre cooperative, se vor scurge într-o gaura

neagra", a mai spus reprezentantul industriei alimentare.
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